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Zastupitelstvo Nového Města nad Metují na svém zasedání 18. června 2015 schválilo všemi
hlasy 16-ti přítomných zastupitelů usnesení, ve kterém ukládá starostovi jednat na úrovni
Krajského úřadu Královéhradeckého kraje, Ředitelství silnic a dálnic ČR a dalších příslušných
subjektů o možnostech řešení tranzitní dopravy vedoucí přes město v souvislosti s plánovanými
investicemi do dopravní infrastruktury na území kraje a rozšířením výrobního areálu Kvasiny.
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Zastupitelstvo dále uložilo starostovi, aby vyzval přípravný výbor pro konání místního referenda
k doložení důvodů a argumentů pro jimi navrhovanou trasu obchvatu města.

  

"Důvodem návrhu výše uvedeného usnesení byla nejen reakce na rozhodnutí Krajského soudu
ohledně konání referenda v roce 2018, ale také snaha o skutečné řešení jednoho z
nejzávažnějších problémů Nového Města nad Metují – tranzitní dopravy. Po desetiletích plánů,
diskuzí, rozhodnutí úřadů a jejich napadání, soudních sporů a osobních invektiv je situace stále
stejná – tisíce aut, osobních i nákladních, neustále projíždějí městem po nevyhovujících
komunikacích a znepříjemňují život všem obyvatelům i návštěvníkům města," uvedl starosta
města Petr Hable.

  

Hlavním záměrem je zahájit proces, v rámci kterého vysoce kvalifikovaní odborníci na silniční
dopravu prověří veškerá dostupná fakta a informace a na jejich základě posoudí všechny
existující možnosti řešení tranzitní dopravy a případně navrhnou varianty nové. V úvahu by měli
vzít nejen historii, ale zejména aktuální situaci a předpokládaný budoucí vývoj silniční dopravy
spojený s probíhajícím rozšiřováním závodu ŠKODA Auto v Kvasinách. Všechny možné trasy
by následně měly být porovnány a zhodnoceny nejen z pohledu dopadů na město a jeho
obyvatele, časové realizovatelnosti, finanční náročnosti a dopadů na životní prostředí, ale i z
pohledu budoucnosti, tzn. na jak dlouho jednotlivé varianty řešení budou skutečně funkční.

  

"Předpokládáme, že veškeré možnosti vedení tranzitní dopravy s jejich klady i zápory
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předložíme novoměstským občanům tak, aby se mohli kvalifikovaně rozhodnout při svém
hlasování v místním referendu," doplnil starosta Petr Hable.

  

„Již v současné době připravujeme jednání s vedením Královéhradeckého kraje, na kterém
chceme dosáhnout dohody o vzájemné koordinaci přípravy výše popsané vyhledávací studie.
Následovat budou obdobné schůzky na Ředitelství silnic a dálnic (ŘSD - investor výstavby) a
Ministerstvu dopravy. Při těchto jednáních chceme ve spolupráci s uvedenými institucemi
nastavit celý proces tak, aby závěry studie byly odborné, nestranné, kompetentní a
nezpochybnitelné," vysvětlil místostarosta Michal Beseda.

  

Vedení města chce těmito kroky docílit toho, aby studie zhodnotila všechny možné varianty
řešení tranzitní dopravy a nikoli pouze tři v současné době diskutované – tzn. přeložku, obchvat
popsaný ve studii Brána k sousedům a obchvat v trase navrhované přípravným výborem pro
konání místního referenda.

  

"Jsme přesvědčeni, že tranzitní doprava je skutečně něčím, co přesahuje hranice katastru
našeho města a tuto otázku je třeba řešit ve spolupráci s Krajským úřadem a ŘSD.
Předpokládáme, že občané města budou průběžně seznamováni s postupem prací na
vyhledávací studií. Zároveň bude na rozhodnutí celého Zastupitelstva města, k jakým aktivitám
a činnostem nás v následujících měsících pověří dle postupu prací na vyhledávací studii a jejich
výsledcích," uvedl místostarosta Michal Beseda.
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